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AKÝ PROGRAM NÁS ČAKÁ NA STRÁŇAVSKÉ HODY?

3. mája 2009 sme si pri Pamätníku I. čsl. armádneho zboru na Javorinách pripomenuli a vzdali 
hold už po 64. krát padlým hrdinom v II. svetovej vojne. Pochod, kladenie vencov, hymna, prejav 
starostu obce, prejavy hostí, básne, piesne sa hlboko vrývali do našich sŕdc a umocňovali naše 
emócie. S týmto aktom spojený turistický výstup množstva účastníkov, cca 1 000 našich občanov 
i občanov okolitých obcí  sa pridá k pekným spomienkam a zážitkom, pretože bol  sprevádzaný 
vydareným počasím a  široko-ďaleko rozvoniavajúcim gulášom, či pečenou klobásou. Mnohí sa 
z tejto vydarenej akcie vracali domov až v podvečerných hodinách.

Sobota 12. 9. 2009  
športový deň na ihrisku OŠK Baník Stráňavy &
majstrovský futbalový zápas &
vystúpenie hudobnej skupiny METALINDA &
diskotéka pred kultúrnym domom   &

 (v prípade zlého počasia v kultúrnom dome) - DJ ŠENKÁR

Nedeľa 13. 9. 2009   
návšteva hostí z družobnej obce Polanka Wielka - kultúrny program hostí &
vystúpenie detí MŠ a ZŠ v Stráňavách, našej speváckej skupiny a dychovej hudby &
vystúpenie zábavnej skupiny EMINENT &

Utorok 15. 9. 2009 
hodová svätá omša &
ponuka hodových koláčov a vína pred kostolom &
účinkovanie dychovej hudby pred kostolom &

Kolotoče, stánky s občerstvením a upomienkovými predmetmi. Presné časové ohraničenie 
jednotlivých častí programu bude zverejnené na plagátoch a propagované v obci obvyklým 
spôsobom.
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Tak ako pri vydávaní prvých Stráňav-
ských zvestí, aj teraz prinášam prehľad 
prác a akcií, ktoré sa udiali v 2Q/2009.

V mesiaci apríl obec s pomocou vlastní-
kov pozemkov dokončili kanalizáciu pod 

JRD Stráňavy, ul. Májová. Tento rok sa pripojilo na 
obecnú kanalizáciu 5 rodín a celkové náklady, ktoré 
hradila obec zo svojho rozpočtu činili 10 271,725 € 
(309 446,-Sk).

Prvá nedeľa v mesiaci máj patrila, ako už po 64. krát, 
oslavám výročia víťazstva nad fašizmom a ukončenia 
druhej svetovej vojny na vrchu Polom – Javorina. 
Ako hostia sa na nich zúčastnil župan Ing. Juraj Bla-
nár, Ing. Jozef Štrba, pplk. gšt. Ing. Ľubomír Šebo, 
hostia z Ruskej Federácie, SZPB a iní.

Počasie, ktoré nám zaprialo aj tento rok, sa pričinilo 
o to, že bola doteraz snáď najväčšia návštevnosť. Je 
na nás a na budúcich generáciách, aby sme udržia-
vali  ideu tohto podujatia, ako aj spoločensko–turis-
tickú akciu s najväčším kladom – zúčastnením sa 
mladej generácie.

Začiatok mája a jeho ukončenie bolo stavanie a vá-
ľanie mája, ktoré by sa mohlo stať tradíciou majálesu 
v budúcich rokoch. Škoda, že sa na tejto akcii nezú-
častňuje viac našich spoluobčanov.

Posledný májový deň – v nedeľu, sme si pripome-
nuli 60. výročie existencie MŠ v Stráňavách, ktoré 
bolo spestrené kultúrnym vystúpením detí a otvore-
ním zariadenia na hranie detí v areáli škôlky.

Ďakovným listom boli ocenené bývalé učiteľky, za-
mestnanci a terajší  činitelia, ktorý prispeli k chodu 
tohto zariadenia.

Na slávnostnom posedení si prítomní zaspomínali 
na časy minulé a na perspektívy do budúcna. 

Za dôslednú a skutočne v rámci možností dobrú 
a vydarenú oslavu patrí vďaka celému kolektívu MŠ 
Stráňavy, na čele s p. Katarínou Pytlovou.

Z pozície obecného úradu, ktorý spravuje toto zaria-
denie, konštatujem, že za posledné roky bola znač-
ne obnovená kuchyňa s výdajňou stravy, ústredné 
kúrenie, radiátory, kotol, ohrievače vody, WC...
chýba iba jediné – zateplenie samotnej budovy a vý-
mena okien.

Keď sme pri škôlke, mrzí ma devastácia detského 
ihriska staršími deťmi viac, ako je prípustné, preto-
že preliezačky a iné vonkajšie drevené zariadenie je 
určené maximálne pre 10 ročné deti. Staršie deti 
môžu na tomto ihrisku robiť iba sprievodcu – dohľad 
nad mladšími deťmi. Informačná tabuľa s otváracími 
a zatváracími hodinami bola zničená aj spolu s orga-
nizačným poriadkom.

V uplynulých dňoch som v ZŠ Stráňavy absolvoval  
s chlapcami 6 – 9 ročníka pohovor ohľadne ich noč-
ných potuliek a následného ničenia všetkého, čo im 
príde pod ruky...lampy, dopravné značky...

Z pohľadu komisií pri OcÚ Stráňavy pracovali všetky 
podľa potreby, doriešili sa zároveň aj niektoré rodin-
né či susedské spory.

V prípade stavebnej komisie, ktorá je tradične 
v jarných mesiacoch najviac vyťažená boli riešené 
viaceré ohlasovacie stavebné úpravy budov, nedá 
mi ale pripomenúť jednu nedoriešenú záležitosť. 
Na „Peške ceste“ sme vyzvali občanov o odstráne-
nie poruchy na kanalizácii. Odtok výkalov a zápachu 
je doslova nočnou morou ulice. Na niekoľko dní sa 
zápach pominul, no onedlho ho bolo cítiť opäť. Táto 
situácia musí byť v najbližších dňoch doriešená.

V týchto dňoch som neprevzal ani žiadosti drob-
ných stavieb – altánkov, drobných prístreškov, ga-
ráží z dôvodu podielnictva na liste vlastníctva. Každá 
stavba musí byť postavená na výhradne 1/1 vlastníc-
tve, v prípade , že sú na pozemku viacerí podielnici, 
musia dať títo písomný súhlas k stavbe – overenými 
podpismi tak, aby sa do budúcnosti predišlo rozbro-
jom spoluvlastníkov a ďalším problémom.

V oblasť európskych fondov, ktorá má realizačnú 
štruktúru do r. 2013, ešte pripravujeme projektové 
dokumentácie Kultúrneho domu – okná, zateple-
nie, tepelné čerpadlá, multifunkčné ihrisko za ZŠ, 
revitalizáciu námestia pred KD Stráňavy.

Pri  námestí v okolí KD boli komplikované vlastníc-
ke vzťahy pozemkov. Museli sme podpísať nájomné 
zmluvy s COOP Jednotou, Povodím Váhu a časťou 
od Urbariátu Stráňavy. Za ostatné kúpené pozem-
ky bude Urbariátu Stráňavy po častiach vyplatené 
spolu 26 220,- € (789 903,-Sk ).K samotnej sume 

pokračovanie na 4. strane

PRíHOVOR STAROSTu Obce
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treba ešte pripočítať geodeta, právnika....čím kúpa 
pozemku stúpne mimo rozpočet na cca 30 000,- € 
(900 000,-Sk).

Pri týchto troch akciách treba dotiahnuť  stavebné 
povolenia. Len na samotnom námestí ich treba 
niekoľko – kanály, cesty, rigoly, prístupové cesty, 
rampy...

V oblasti pohraničnej spolupráce bol v júni vykona-
ný autobusový zájazd do mesta Polanka – Wielka/
Poľsko. Bola uskutočnená návšteva koncentračné-
ho tábora v Osvienčime  a rodného mesta pápeža 
Jána Pavla II. – Wadowíc.

Zúčastnilo sa ho 50 našich občanov a najväčším 
kladom bola účasť mladej generácie.

Taktiež bola mnou a p. Annou Verešovou uskutoč-
nená návšteva v Českej republike v obci Fričovice. 
Dôvodom návštevy bolo dohodnutie kúpi hasičské-
ho vozidla T 148 so všestranným využitím.

V športovej oblasti vo futbalovom oddiele došlo 
k zmene predsedu. Pán Ivan Ondák v mesiaci máj 
2009 odstúpil z funkcie a vystriedal ho p. Róbert 
Mydlo . Za doterajšiu prácu aj z minulých funkčných 
období  p. Ivanovi  Ondákovi ďakujem a p. Róber-
tovi Mydlovi prajem všetko dobré, až sa mu robota 
darí. 

Naše futbalové mužstvo sa posledným zápasom 
zachránilo v IV. lige Sever. Viem, že nastávajúca se-
zóna bude ešte náročnejšia najmä po strane finan-
cií, preto musíme stavať viac-menej na vlastných 
odchovancoch tak, aby boli oddaní so zápalom 
a hlavne srdcom pre farby Stráňav.

Zároveň Vám všetkým, Vážení spoluobčania, pra-
jem veľa zdravia, aby ste si v čase dovoleniek od-
dýchli a spoločne sme zvládli druhú polovicu roka.

Ing. Jozef Papán  
starosta obce   

Na základe listu zo dňa 04.03.2009, kde jeden 
občan spochybňuje „fungovanie“ Obecného 
úradu v Stráňavách, obracia sa na mňa, resp. 
na obecné zastupiteľstvo s niekoľkými otázkami. 
Budem odpovedať chronologicky a dovolím 
si očíslovať poradie otázok z dôvodu ich 
prehľadnejšieho zodpovedania.

1.) Prečo obec každoročne zvyšuje skoro 
všetky poplatky v duchu „meníme cenu nie 
menu“ uvediem príklad: 

smeti - r. 2007 - 300,- sk/9,96,- €

 r. 2008 - 365,- sk/12,11,- €

 r, 2009 - 440,- sk/14,60,- € 

- zároveň 5 osôb má nárok na jeden odpadkový 
kôš a zaplatí ročne 2200,-sk/73,02,- € a jedna 
osoba zaplatí len 440,-sk/14,60,-€, ide tu 
o zjavnú diskrimináciu početnejších rodín (obec 
by mala kontrolovať  firmu, ktorá zabezpečuje 
odvoz smetí, koľko toho v skutočností odvezie 
a či si náhodou nepripisuje počet vysypaných 
áut, veď pohonné hmoty výrazne zlacneli.

Odpoveď:

Zvyšovanie poplatkov za smeti: r.2007-
9,96,-€/r.2008- 12,11,-€/ r.2009- 14,60,-€, 

rozpočítavame len časť nákladov za smeti, 
firma ktorá nám smeti odváža je T+T a.s., Žilina 
a sme radi, že to za týchto podmienok (Považský 
Chlmec) ešte vôbec robí a spoplatňuje nám 
odvoz za nádobu.

Podotýkam, že systém určite nie je 
najspravodlivejší, pretože odpad – smeti 
produkujeme všetci. Poplatok za nádobu určilo 
Obecné zastupiteľstvo s tým, že optimum určilo 
5 osôb na jednu smetnú nádobu.

Veľmi Vám budem povďačný za lepší 
a spravodlivejší systém ako je súčasný stav, 
ktorý navrhnete, prípadne iní občania. Musíme 
vždy za predchádzajúci rok náklady rozpočítať 
s predstihom budúceho roku – povinnosť 
z pohľadu vyhlášok a nariadení.

2.) Káblová televízia: 

r. 2007 - 500,- sk/16,59,- €
r. 2008 - 800,- sk/26,55,- €
r. 2009 -1200,- sk/39,83,- €

- tu je zjavné, že keď je niečo zastarané tak sa 
toho treba zbaviť a nechať to na občana, však on 
si opravu zaplatí.

OTÁzKY A ODPOVeDe...
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Odpoveď:

V tom, že je káblovka zastaralá, máte absolútnu 
pravdu.

Obec, po vstupe do EÚ, nesmie byť zo zákona 
prevádzkovateľom káblovej televízie, pretože sa 
jedná o „nadštandardnú“ službu občanom, ale 
majiteľom obec zostala. Prevádzku a opravu má 
na starosti TES Média s.r.o., ako odborný subjekt 
(tieto činnosti vykonávali doteraz). Taktiež obec 
zo zákona nesmie túto káblovú televíziu dotovať.

V prípade, že občania nie sú spokojní, môžu 
prejsť ku konkurencii (Digi TV, UPS,...). Občania 
sa taktiež nepodieľajú ani na zaplatení obsluhy, 
vysielania, či réžie štúdia. Musíme konštatovať, 
že štúdio, stav stĺpov a káblový rozvod sú v takom 
stave, že treba buď generálnu rekonštrukciu, 
alebo úplne nový systém prenosu – pýtam sa 
z akého fondu, keď dotujeme viď. prílohu 1) 
ako príklad uvediem toto: do 17– 20 ročných 
televízorov, práčiek, chladničiek....Vy by ste 
investovali?...asi sotva.

Toto isté je aj s káblovou televíziou- treba ju 
rekonštruovať, ale kde vziať financie? 100,- sk 
/mes.- 3,31,-€ bolo dojednané ako najnižší 
možný mesačný poplatok.

3.) Kanalizácia: 

r. 2007 -100,- sk/3,31,- € 

r. 2008 - 300,- sk/9,96,- € 

r. 2009 - 720,-sk/23,89,- €

- tu je to prerátané na 4 osoby, pričom tu je 
nárast o viac ako 100% a myslím si ,že tu je 
porušený zákon o zdražovaní pri výmene  
meny.

Odpoveď:

Súčasná cena vody: 

vodné - 26,87,- sk/0,89 € /m3 s DPH
stočné - 29,50,- sk/0,98 € /m3 s DPH 

Podľa vyhlášky č.397 z roku 2003, ak nie je 
k dispozícii odpočet vody (pretože tieto údaje má 

SEVAK Žilina), je správca kanalizácie t.j. Obec-
ný úrad Stráňavy podľa hore uvedenej vyhlášky 
inkasovať 35 m3/rok/ na občana = x 29,50,-sk 
/ 0,98,- € = 1032,50,-sk /34,27,-€. Pri Vašom 
počte 4 osôb by toto činilo 4130,- sk/137,- € 
a platíte 720,- sk/23,9,-€, t.j. 18% z možnej 
platby. Obec tým hrubo porušuje vyhlášku o sie-
ťových odvetviach. Veď vodné a v našom prípade 
aj stočné pri zabezpečovaní servisu v kanalizácii, 
platí každý občan, ktorý tieto služby využíva v celej 
SR. Ak by spracovala firma SEVAK Žilina aj kanalizá-
ciu, platilo by sa stočné na základe výšky vodného, 
t.j. 29,50,-sk/0,98,- €/m3. Napríklad ak niektoré 
rodiny platia 10 000,- sk/331,93,- € za vodu, za 
stočné by platili cca 11 000,-sk/365,13,-€.

Koľko obec dopláca za kanalizáciu, viď. príloha 
č. 1. Zároveň si kladiem racionálnu otázku, 
pretože sme správcami kanalizácie, kompletne 
aj s odbornosťou, zodpovedáme za chod ČOV, 
respektíve prečerpávačky v prípade, že by 
nastala väčšia porucha, kde by boli potrebné 
desaťtisíce eur, pýtam sa celej verejnosti 
z akého fondu opráv by sme ho financovali, keď 
nepochopiteľne kanalizáciu obec ešte dotuje.

Veď keby sme postupovali podľa vyhlášky, 
mohli by sme vybrať cca do 1 858 500,-sk/ 
61 690,89,- €/ rok, a tak tvoriť fond opráv 
kanalizácie.

4.) Prečo obec nezverejní zmluvu o predaji 
vodovodu (nielen mňa zaujíma), kto to 
odsúhlasil a kto stojí za týmto predajom a čo 
z toho mala obec?

Odpoveď:

Vodovod sa nikdy nepredal.

Na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva 
na začiatku roku 2000, vodovod prevzal SEVAK 
Žilina. Ten zodpovedá za chod vodovodu a pri 
častých opravách - šťastie pre Stráňavy. Voda 
je okrem iného prírodné bohatstvo štátu a nie 
obce, čiže ešte raz – nikto vodu nepredal.

pokračovanie na 6. strane
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5.) Prečo obec zamestnáva tak veľa 
zamestnancov, veď to obec musí stáť veľa 
financií, prečo nezverejníte, koľko má obec 
zamestnancov a aká je ich mzda, aký je ich 
popis práce, veď sa platia z rozpočtu obce - 
čiže občanov.

Odpoveď:

napríklad r. 2004

3 zamestnanci - THP / plný úväzok

1 zamestnanec - THP / polovičný úväzok

1 zamestnanec - upratovanie

3 zamestnanci - rob. kategórie

Obec zamestnávala 7,5 zamestnanca + starosta, 
volená funkcia. 

Marec / 2009

4 zamestnanci - THP/plný úväzok 

1 zamestnanec - upratovanie

Obec zamestnáva 5 zamestnancov + starosta, 
volená funkcia.

Zamestnanci THP sú zaradení v tarifnej triede 
7 (v základnom plate do 13 000 v hrubom) a 8 
(v základnom plate do 14 000 v hrubom), plus 
osobné ohodnotenie podľa výkonu. Teda ich plat 
sa odvíja podľa tabuliek určených všeobecne 
pre štátnych zamestnancov. Konkrétne sumy 
môžu zverejniť len zamestnanci osobne.

Pri dnešnom náraste stále sa rozširujúcich 
kompetencií, ktoré predtým vykonával štát (ako 
za posledné obdobia – školstvo, stavebníctvo 
a naposledy soc. oblasť), musíte uznať, že 
to nepotrebuje komentár, čo sa týka stavu 
pracovníkov a nárast kompetencií.

6.) Prečo obec štedro dotuje futbal – veď 
tam možno nehrá nikto z obce, hovorí sa, že 
každý, kto tam mal nejakú funkciu sa nabalí, 
nevedie sa tam žiadna dokumentácia, prečo 
obec nezasiahla už skôr a nepodala trestné 
oznámenie na isté osoby?

Odpoveď:

Stráňavy už 60 rokov žijú futbalom, ktorý ich 
od začiatku 70 rokov až do teraz zviditeľnuje. 

V mužstve dospelých sú niektorí futbalisti na 
hosťovaní, ostatní sú kmeňoví futbalisti. Predsa 
nezáleží, že sú cezpoľní, veď aj futbalisti zo 
Stráňav sú v iných kluboch. Myslím si, že je to 
takto dobre. Veď hrať za Stráňavy niekto musí, 
keď nechcú domáci. Čo sa týka dorastu a žiakov 
spolu s prípravkou, o tom netreba ani uvažovať.

Pokiaľ sa jedná o funkcionárov a ich nabaľovaní 
sa peniazmi, bol by som veľmi opatrný, pretože 
ak o niečom takom viete, zvlášť ako bývalý štátny 
zamestnanec ste povinný tieto skutočnosti 
oznámiť hneď polícii, inak to chápem ako 
ohováranie a následné trestnoprávne konanie.

Financií TJ je málo a peniaze, ktoré dostávajú 
funkcionári, sú len almužnou za čas a 
zodpovednosť strávených pri futbale. Zaráža ma 
veta “nevedie sa tam žiadna dokumentácia“. 
Žasnem, ako toto môžete tvrdiť, veď je tam 
vedená kompletná dokumentácia  príjmov, 
výdavkov a na konci roku je prevedené daňové 
priznanie. Taktiež je vedená kompletná agenda 
poisťovní: zdravotná, sociálna,...Pokiaľ má 
viacero ľudí takýto pohľad na futbal nečudo, že 
ho nikto nechce robiť, tak ako vy. Pamätám sa 
na to ako som aj vám osobne ponúkal niektorú z 
funkcií, zakaždým ste odmietli, veď ste sa mohli 
„prísť nabaliť“. Nie je umenie kritizovať spoza 
plota.

Bolí ma na tom to, že na jednej strane niekedy 
trénujeme 50 a viac žiakov dorastu a na druhej 
strane sú takéto náklady terčom kritiky občanov. 
Čo už mládeži chceme dať, keď nie šport... 
Bojím sa situácie, keď zásluhou aj takých 
náhľadov futbal v obci skolabuje.

7.) Prečo obec nekontroluje obecný urbariát 
– zaujímalo by ma, či platia obci dane 
z pozemkov,  o ktoré sa veľmi málo starajú. 
Hovorí sa, že sa tam istí funkcionári nabaľujú, 
organizujú dáke brigády pre svojich blízkych.

Odpoveď:

Obec zo zákona nekontroluje Urbariát, nakoľko 
sa jedná o súkromné spoločenstvo.

pokračovanie na 7. strane
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Dane si samozrejme platia podľa Všeobecno - 
záväzných nariadení. Obec mala doteraz veľmi 
dobrú spoluprácu s Urbariátom – otázka v tomto 
smere je bezpredmetná.

8.) Zaujímalo by ma, či miestny kostol platí 
obecné dane a poplatky – prečo obec 
financuje cirkev, keď treba vymeniť okná na 
škole a škôlke.

Odpoveď:

Cirkev v SR neplatí dane a poplatky, nakoľko 
je cirkev od daní oslobodená Zák. 582/2004 
z.z.§17odst.C.

Okná na MŠ , ZŠ, KD mohli byť dávno vymenené, 
keby sme platili v Stráňavách aspoň v priemere 
poplatky tak, ako v okolitých obciach. Mohli sme 
mať milióny na záložných fondoch a nie vytváralť 
straty a nedoplatky, viď príloha 1.

9.) V akom štádiu je vyšetrovanie krádeží 
obecného majetku — os. auto, kosačky a pod. 

Odpoveď:

Krádež os. auta, kosačiek, kancelárií, garáží 
z minulosti mrzia všetkých tých, čo okolo toho 
robia a hlavne moju osobu. Tieto veci a objekty 
boli riadne uzatvorené, zabezpečené no zlodeji 
sú prefíkanejší.

Časť financií bola odškodnená z poistiek. Všetky 
krádeže boli riadne nahlásené a vyšetrované 
políciou. Polícia vyšetrenie pozastavila, pretože 
sa páchateľ zatiaľ nenašiel.

10.) Prečo sa poplatky platia dopredu – platíme 
za služby, ktorí ešte nenastali, ako príklad 
uvediem poplatok za psa - zaplatím v januári 
150,-sk/5,- € za rok 2009 a pes mi uhynie vo 
februári.

Odpoveď:

Platí sa tak preto, lebo je to dané zákonom SR. 
Ak pes uhynie, donesiete z „kafilérky“ doklad 
o likvidácií a obec Vám vráti pomernú časť podľa 
Zákona 582/2004 z. z. §27.

11.) Prečo sa neplatí daň za tzv. pozemky, kde sú 
známi vlastníci, ale o tieto pozemky sa nestarajú 
a možno ani nevedia, kde majú tieto pozemky.

Odpoveď:

Dane sa platia za pozemky na základe daňových 
priznaní, ktoré sa podáva zo zákona, na základe 
ktorých sa vyčísluje platobný výmer.

Ošetrovanie pozemkov (kosenie) vyplýva zo 
zákona. No v obci sú nepokosené zväčša 
tie pozemky, ktoré majú viacerých majiteľov 
(podieľníkov), tam je potom problém, keď sú 
z nich niektorí neznámi alebo nevysporiadané 
pozemky nie je ako sankciovať.

Ako obec môžeme byť myslím si vzorom. Kosíme 
podobné pozemky krovinorezmi a kosačkou. 
Budeme radi, ak viete o takýchto prípadoch 
a upozorníte nás na to , ale majiteľ pozemku 
musí byť identifikovateľný. Tiež musím upozorniť, 
že vzhľadom na krátenie financií zo štátneho 
rozpočtu budeme musieť prehodnocovať aj tieto 
činnosti.

12.) Prečo obec neprehodnotí zmluvy 
o prenájme obecného majetku — niektorí 
podnikatelia to majú skoro zadarmo, obec by 
ich mala zverejniť, určite by sme žasli na ich 
výhodnosti pre obec.

Odpoveď:

Obec má v prenájme 2 pohostinstvá, 1 fitnes, 
1 penzión a 1 kaderníčku.

Každý si platí riadne nájom, prípadne energie 
podľa zmluvy, ktoré schvaľuje vždy Obecné 
zastupiteľstvo. O výhodnosti resp. nevýhodnosti, 
to posudzujú poslanci Obecného zastupiteľstva.

Ak viete o niečom, prosím konkretizujte, ale aj 
tak dám pokyn pre finančnú komisiu, aby na rok 
2010 prípadne určil nové výšky nájmov.

Vždy keď dávala obec niečo do prenájmu, 
bolo toto zverejnené, pridelené najvýhodnejšej 
ponuke. V tomto smere by bolo neetické 
zverejňovať dané dokumenty.

13.) Na záver: je mi jasné, že tento list môžete 
roztrhať a vôbec sa tým nemusíte zaoberať, 
ale nezabúdajte na to, že ste tu pre občanov 
tejto obce. V každom prípade sa treba 

pokračovanie na 8. strane
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pozrieť na našich podnikateľov, veď oni 
môžu sponzorovať futbal. Myslím si, že práve 
podnikatelia platia obci veľmi málo, či sú to 
dane alebo poplatky.

Odpoveď:

Každý podnikateľ si plní povinnosti voči štátu, zo 
zákona v oblasti odvodov, poisťovní čo zrejme 
nie je ľahké, pri tomto veľkom daňovom zaťažení 
zvládnuť, hlavne finančne.

Niektorí sa pravidelne podieľajú pri sponzorovaní 
futbalu, behu od Pamätníka ku pamätníku v rámci 
svojich možností. Dane a poplatky uhrádzajú 
zo zákona a obec nemá v tejto oblasti od nich 
nedoplatky.

Každý občan môže byť podnikateľom po splnení 
zákonných náležitosti. Nič nebráni ani Vám 
prispievať do pokladne štátu.

Záverom upozorňujem, že toto sú odpovede 
na Váš list. Kvitujem, že ste uviedli svoje meno, 
nemám dôvod trhať, resp. nezaoberať sa ním. 
Práve naopak. Verím, že som Vám vysvetlil čo 
v najväčšej miere dané problémy.

Na základe týchto, ale i iných otázok týmto 
opätovne vyzývame spoluobčanov:

Ako zabezpečiť spravodlivý systém pri 1. 
platbách za smeti – ako to rozúčtovať do 
budúcna pre občanov.

Od odpísania na list ohľadne kanalizácie 2. 
vyplývajú zo zákona o Životnom prostredí 
ďalšie a ďalšie požiadavky, čo zvyšuje nárast 
poplatkov – nákladnejšia prevádzka čističky 
(ČOV), poistenie kanalizácie, zvýšene náklady 
na monitoring (ČOV).

Zároveň opätovne žiadame občanov, aby 3. 
odpojili dažďové vody z kanalizácie, pretože 
predražujú chod ČOV.

Ing. Jozef Papán starosta obce

PRÍLOHA č. 1

PDO ; ( Vývoz pevného domového odpadu)

ROK 2007 paušálny poplatok 300,-Sk/osoba 
(schválené vo VZN)

platby prijaté od občanov ................ + 504 323,- Sk

finančné náklady za vývoz PDO ...... - 852 008,50 Sk
finančné náklady na monitoring skládky ..36 962,- Sk

rozdiel hradila obec 
- 384 647,50 Sk

ROK 2008 paušálny poplatok 1,-Sk/osoba = 365,-Sk 
osoba/rok

platby prijaté od občanov ......................................
 + 604 539,- Sk
finančné náklady za vývoz PDO ......... - 907 289,- Sk
nákup kontajnerov ( 1100 1) ..............  - 60 700,- Sk
zber veľkoobjemového odpadu ........... - 64 673,- Sk
finančné náklady na monitoring skládky  - 36 962,- Sk

rozdiel hradila obec - 465 085,- Sk

Kanalizačný poplatok - ( stočné)

ROK 2007 paušálny poplatok 100,-Sk/prípojka
platby prijaté od občanov .................. + 41 840,- Sk
finančné náklady energia ČOV ............ - 89 244,- Sk
finančné náklady vodné ....................... -    1681,-Sk
údržba ČOV a prečerpávačky ......... - 118 447,50 Sk
monitoring ČOV ................................. - 56 372,-Sk

rozdiel hradila obec - 223 904,50 Sk

ROK 2008 paušálny poplatok 300,- Sk / prípojka

platby prijaté od občanov ................ + 122 850,- Sk
finančné náklady energia COV 
+prečerpávačka ............................. - 199 988,- Sk
finančné náklady vodné ....................... - 802,10 Sk
údržba ČOV ................................ - 307 625,50 Sk
monitoring ČOV .................................- 54 264,-Sk
rozdiel hradila obec ...................... - 439 829,60 Sk

Káblová televízia
ROK 2007 paušálny poplatok 500,- Sk / prípojka
platby prijaté od občanov ................ + 221 450,- Sk
finančné náklady na materiál ............... - 13 972,- Sk
finančné náklady na údržbu .............. - 143 722,- Sk
finančné náklady na poplatky  
za vysielanie ....................................- 179 810,- Sk
rozdiel hradila obec ..........................- 116 054,- Sk

ROK 2008 paušálny poplatok 800,- Sk/ prípojka
platby prijaté od občanov ...............  + 339 340,- Sk
finančné náklady na materiál ............... - 13 939,- Sk
finančné náklady na údržbu ............  - 95 760,50 Sk
finančné náklady na poplatky  
za vysielanie ..................................  - 256 526,- Sk
rozdiel hradila obec ...................... -   26 885,50 Sk

Na otázku o výške poplatku za PDO a diskriminácií 
osôb pri jeho inkasovaní uvádzam nasledovné:

pokračovanie na 8. strane
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V súčasnom období sa nám javí ako najspravodlivejší 
poplatok stanovený na jednu osobu, pretože zo 
zákona každý človek produkuje odpad a je povinný 
za jeho likvidáciu platiť. V platnom VZN sú zakotvené 
úľavy na viaceré dane a poplatky, ktoré sa v plnej 
miere uplatňujú.

Za roky 2007, 2008 obec zaplatila za občanov 
v podobe doplatkov za PDO, KT a kanaliz.popl. 
celkom 1 656 406,10 Sk z vlastného rozpočtu.

Rok 2009 (stav k 31.5.):
PDO (Vývoz pevného domového odpadu)
Poplatok na 1 občana, schválený vo VZN je 14,60 €/
osoba

- platby prijaté od občanov a živnostníkov na území 
obce............................................. + 12 375,50 €
(372 824,31 Sk)
vývoz PDO, finančné náklady ............. - 14 229,08 €
vývoz skla a PE fliaš.............................. - 267,64 €

(finančné náklady spolu    436 728,18 Sk)
Rozdiel - 2 121,22 € (63 903,87 Sk)
(hradené z prostriedkov obce)

Kanalizácia a kanalizačný poplatok ( stočné )
Poplatok na 1 občana, schválený vo VZN je 6,- €/osoba

- platby prijaté od občanov ..................+ 4 837,88 €
( 145 745,97 Sk )

- financ, náklady - energia ČOV  
a prečerpávačky ................................- 4 885,08 €
- vodné ............................................        - 8,91 €
odbor, dozor a údržba ČOV ................  - 4 173,50 €
monitoring ČOV... .............................  - 1 578,67 €
odmena údržbára ČOV a prečerpávačky ...  - 2 044,47 €
údržba kanalizácie „Májová“ ............... - 5 095,45 €

Rozdiel - 12 948,20 € (390 077,47 Sk)
(hradené z prostriedkov obce )

NARODENIA 
Katarína ONDÁKOVÁ 
14. 2. 2009 
Roman MIČÍK 
28. 2. 2009 
Lívia KELEMENOVÁ 
28. 4. 2009 
Júlia VRAŇANOVÁ 
7. 5. 2009 
Zuzana MACEJKOVÁ 
28. 5. 2009 
Andrej CETERA 
1. 6. 2009 
 
SOBÁŠE: 
Mário VRAŇAN a Zuzana, rod. 
Hadarová - 24. 1. 2009 
Stanislav TURANEC a Petra, 
rod. Dingová - 21. 2. 2009 
Michal JURČI a Viera, rod. 
Trpišová - 25. 4. 2009 
Rudolf ŠKVARNA a Jana, rod. 
Havránková - 2. 5. 2009 
Mário BULKA a Marie, rod. 
Szotkowská - 2. 5. 2009 
Lukáš PÚČEK a Eva, rod. 
Chovančíková - 9. 5. 2009 
Tomáš KOPŘIVA a Katarína, 
rod. Milová - 16. 5. 2009 

Ing. Miroslav REMŠÍK a Ing. 
Mária, rod. Reitšpísová -  
16. 5. 2009 
Miloš BERNÁT a Daniela, rod. 
Chládeková - 23. 5. 2009 
 
PRIHLÁSENÍ: 
Ľubomír BEHÁŇ, Stráňavy 
228 
Ingrid PORUBČANSKÁ, 
Stráňavy 494 
Nikola PORUBČANSKÁ, 
Stráňavy 494 
Zuzana VRAŇANOVÁ, 
Stráňavy 188 
Pavol SKUKÁLEK, Stráňavy 494 
Katarína SKUKÁLKOVÁ, 
Stráňavy 494 
Aneta SKUKÁLKOVÁ, Stráňavy 
494 
Stanislav TURANEC, Stráňavy 
236 
Lucia SVENTEKOVÁ, Stráňavy 
494 
Kristína SVENTEKOVÁ, 
Stráňavy 494 
Andrea JAHôDKOVÁ, 
Stráňavy 494 
Patrik JAHôDKA, Stráňavy 494 

Rastislav ONDÁK, Stráňavy 238 
Jana ŠKVARNOVÁ, Stráňavy 364 
Daniela ŠOŠKOVÁ, Stráňavy 494 
Daniela BERNÁTOVÁ, 
Stráňavy 284 
 
ODHLÁSENÍ: 
Pavol KREJNUS, 
Janka VRABCOVÁ, 
Tatiana LAŠÚTOVÁ, 
Timea LAŠÚTOVÁ, 
Rebeka LAŠÚTOVÁ, 
Mária LAŠÚTOVÁ, 
Filip LAŠÚT, 
Dávid LAŠÚT, 
Terézia LAŠÚTOVÁ, 
Jaroslava MARČIŠOVÁ, 
Eva PÚČKOVÁ 
 
ÚMRTIA: 
Monika SMOLÁKOVÁ, 
Milan ŠPALEK, 
Vlasta BIZÍKOVÁ, 
Vendelín ONDÁK, 
František PÚČEK, 
Anna ŠPALKOVÁ, 
Ondrej GALLO, 
Emil VEREŠ, 
Jozef STANCO, 
Pavol DAŇO, 
Peter KUČERA, 
Štefan KNAPÍK

ŠTATiSTiKA zA i. POlROK 2009
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Prirodzeným vývojom, ktorý sa týka 
predovšetkým zelene  ako stromov, citlivo 

zasadených  v rekreačnej aglomerácii a vďaka 
dlhodobému úzkostlivému udržiavaniu trávnatého 
porastu získalo kúpalisko v Stráňavách svoju 
atmosféru, pre ktorú sa stalo vyhľadávaným 
miestom odpočinku a rekreácie verejnosti zo 
širokého okolia. Na tomto mieste je potrebné 
prejaviť vďaku pani Krajčíkovej ako vedúcej 
kúpaliska, ktorá spoločne so svojím manželom 
vniesla systém do prevádzky a budovania 
kúpaliska.
Po rekreačnej a športovej stránke umožňuje 
prevádzka kúpaliska vyžitie pre všetky vekové 
kategórie bez rozdielu, pre chlapcov a dievčatá. 
Je treba si uvedomiť, aké bohatstvo v Stráňavách 
máme. 
Aj keď sa každý pozerá predovšetkým na peniaze, 
potrebu zdravia si uvedomíme, až keď ho 
nemáme. Športové aktivity slúžia predovšetkým 
na jeho podporu a rozvoj. Po tejto stránke nie 
je význam kúpaliska zo strany našich občanov 
docenený. Liečebný význam našej vody dokladuje 
rozbor, ktorý umožňuje jej vlastnosti prirovnať 
k dojčenskej vode so zvýšeným výskytom vápnika 
a draslíka. 
Rozbor návštevnosti dokazuje, že je možné 
predovšetkým pre našich občanov uskutočniť 
plavecké kurzy, v ekonomicky nevyužiteľnom 
období. Plavecká negramotnosť znamená 
priame ohrozenie života, napríklad aj vzhľadom 
k tomu, že žijeme v období prívalových dažďov. 
Je potrebné si uvedomiť, že teplota vody je 
24 °C. Plavecké kurzy pre našich občanov by 
mohli byť iba za cenu vstupného a kurzy by mohli 
byť: pre neplavcov, zdokonaľovacie, kondičné, 
regeneračné a rehabilitačné. Je možné, aby 
bazén využívali občania s kožnými chorobami, 
ak ich ochorenie nie je nákazlivé a 
občania telesne postihnutí. Bazén 
by mala využívať naša základná 
škola na hodiny telesnej výchovy, 
na uskutočnenie plaveckých 
kurzov a školských pretekov. 
Myšlienku využívať plavecký bazén 
naznačil futbalový klub Stráňavy. 
Bohužiaľ, táto myšlienka nebola 
dotiahnutá do konca. Chlapci 
chodili na kúpalisko v čase, keď 
ich plavecký tréning pre veľkú 
návštevnosť nebol možný. Ich 
jediná pohybová aktivita potom 
spočívala v skákaní do bazénu. 
Tento trend je medzi mládežou 

všeobecne rozšírený a jednoznačne prevažuje 
nad záujmom o plávanie. Pre akútne ohrozenie 
ich vlastnej bezpečnosti a bezpečnosti 
návštevníkov boli okamžite v konflikte s vedením 
kúpaliska, ktoré musí reagovať na túto skutočnosť 
a  rešpektovať novelizovanú vyhlášku, ktorá vyšla 
v Nariadení vlády SR pre letnú turistickú sezónu 
2009. V tejto sa zakazuje skákanie do bazénu, 
ktorý má menšiu hĺbku ako 3,4 m. Stráňavský 
bazén je hlboký 1,65 m. O nebezpečí tejto 
aktivity svedčia rozbité hlavy a rôzne úrazy nôh, 
našťastie bez trvalých následkov. O tomto šťastí 
nemôžu rozprávať chlapci, ktorých zoznam bol 
uverejnený v letnom čísle Nového času. Títo 
kúpaliskoví  skokani sú vo väčšine prípadov 
odkázaní na invalidné vozíky. Akýkoľvek úraz hlavy 
je nesmierne nebezpečný, pretože pri poškodení 
mozgového tkaniva nedochádza k regenerácii 
a obnove poškodených činností. Znamená 
to teda, že v prípade, ak skokan prežije, má 
následky do konca života. Pri prasknutí krčných 
stavcov a následnom možnom porušení miechy je 
pacient pri plnom vedomí do konca svojho života 
imobilný, čo znamená neschopný akéhokoľvek 
pohybu. Pokiaľ by mali plavecký tréning futbalisti 
opakovať aj v tejto sezóne, je nutné, aby si dohodli 
hodinu a jej formu s vedením kúpaliska.
V slabom období letnej turistickej sezóny sú prí-
padní návštevníci nadšení celkovým prostredím 
a veľkou možnosťou športového vyžitia, predo-
všetkým plaveckého, ale aj športovým vyžitím 
na priľahlom ihrisku. Plne im vyhovujú ponúkané 
služby, ako stánkové občerstvenie a možnosť po-
žičať si rôzny materiál na správe kúpaliska. V eko-
nomicky najsilnejšom období, to znamená v dobe, 
kedy sme odvádzali najvyššiu tržbu do obecnej 
pokladne, sa množili najrôznejšie sťažnosti, ktoré 

leTO NA TeRMÁlNOM KúPAliSKu

pokračovanie na 4. strane
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súviseli s prečerpaním kapacity 
kúpaliska. Napriek každoden-
nému čisteniu bazéna a výme-
ne vody boli sťažnosti zo strany 
návštevníkov na jej čistotu. Súvisí 
to s nedostatočnou povrchovou 
cirkuláciou, ktorú by mali zabez-
pečiť odtokové žliabky. Bohužiaľ 
tieto boli pri poslednej rekon-
štrukcii bazéna zabetónované. 
Nepodarilo sa zabezpečiť, aby sa 
návštevníci pred vstupom do ba-
zénu riadne osprchovali. Vyplýva 
z toho, že pozitívny imidž kúpalis-
ka je tvorený predovšetkým v ob-
dobí slabšej návštevnosti. 
Ukazuje sa, že prevádzka kúpa-
liska, okrem iného, kladie vyso-
kú požiadavku na manažérske 
schopnosti vedenia kúpaliska. 
Bude nutné, aby sme obdobie 
s malou návštevnosťou ponúkli 
na využitie športovým klubom 
na uskutočnenie kontrolných 
pretekov, sústredení a trénin-
gov. Jedná sa o športy: plá-
vanie, vodné pólo a triatlon. 
Je možné tu uskutočniť kon-
dičné sústredenie prakticky pre 
všetky druhy športov, aj s využi-
tím okolitých cyklotrás. Všetky 
tieto skúsenosti dokazujú, že 
okrem technickej prípravy na 
budúcu sezónu bude potrebné 
rozvinúť činnosť aj v oblasti pro-
pagácie.
Záverom je treba poďakovať 
starostovi obce za plnú 
podporu, rovnako ako všetkým 
zamestnancom obecného 
úradu. Ďalej je potrebné 
poďakovať všetkým, ktorí sa 
podieľajú na bezproblémovom 
chode celého zariadenia a za 
skutočnosť, že kontrolné 
orgány nás pozitívne hodnotili 
vo všetkých ukazovateľoch. 
Pokiaľ si aj v tomto roku budeme 
chcieť udržať nastúpený trend, 
záleží na nás všetkých. 

V Stráňavách dňa 27.05. 2009

 Mgr. Kunhart Zdeněk

V sobotu 6.6.2009 okrem volieb do Europarlamentu sa konal 
v našej obci aj cyklopretek pod názvom DEMA FATRANSKÝ 
MARATÓN. Usporiadateľom preteku bola nezisková organizácia 
Cyklopozitív klub Žilina. Preteky mali tri stupne obtiažnosti, ktoré 
sa líšili nielen dĺžkou trate, ale aj výškovým prevýšením a teda 
aj obtiažnosťou.  Stretlo sa tu niečo cez 500 bikerov a bikeriek 
nielen zo Slovenska, ale aj Českej republiky, a dokonca Poľska, 
Francúzska, Talianska a Švajčiarska.  

BRUTALE (maratón) ..................75 km - 2350 m prevýšenie 
MEDIANO (polmaratón) ............46 km - 1290 m prevýšenie 
BAMBINO (detská trať) .............20 km - 400 m prevýšenie
Najlepší podľa jednotlivých kategórií
Trasa Brutale (maratón) 75 km
1. Karel Hartl (CZE)  - 3:11:55.70
2. Radovan Bíroš (Ružomberok) 
3. Tomáš Gladiš (CZE)
Trasa MEDIANO (polmatatón) 46 km
1. Zdeněk Fáber (Košice) 
2. Ľubomír Ondruš (HC VEDORA) 
3. Milan Jurčo (Tatranské Orly)
Trasa BAMBINO (detská trať) 20 km
1. Martin Hanus (Martin), 
2. Dušan Solař (CZE), 
3. David Dolinay (CYKLOMAX PP)

Z 98 súťažiacich na trati Brutale (75 km) v kategórii MD - Muži 
od 15 do 39 r. skončil na 75. mieste náš rodák Ján Kucharčík 
s časom 5:22:38,12.

Fatranský maratón určite nepovedal svoje posledné slovo, ako 
prezradil Luboš Dupkala: „Teraz mám dva mesiace odpočinku 
a začínam odznovu pripravovať ročník 2010. Maratón bude 
pravdepodobne v rovnakej oblasti, a limitovaný na 700 až 750 
účastníkov, kvôli kvalitatívnemu zvládnutiu.“ Takže trénovať, 
trénovať, trénovať, nech sú o rok Stráňavy opäť plné nadšencov 
na dvoch kolesách a športové výkony nech sú minimálne také ako 
tento rok.

DeMA fATRANSKÝ MARATóN 2009
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TRADÍCIE MESIACA MÁJ

Rôzne!
TAJNIČKA
Správne znenie krížovky zo Stráňavských zvestí 1/2009 bolo: 
„Tak musíme rýchlo utekať, lebo ten knôt je veľmi krátky.“ 
Dňa 24. 6. 2009 o 15.00 hod. sa konalo za účasti 
viacerých našich spoluobčanov vylosovanie výhercu 
vylúštenej krížovky. Zo šiestich prihlásených lúštiteľov 
sl. Monika BERNÁTOVÁ vylosovala výhercu, pani ANNU 
LONČÍKOVÚ, Stráňavy č. 62. 
Výhru vo výške 5 EUR si výherca môže prísť osobne prevziať 
priamo na Obecný úrad Stráňavy. BLAHOŽELÁME !

Keď roztvorí mama dlane, 
položím jej líce na ne.

Pošepnem jej: mamka, 
mami, 
vieš, že voniaš jahodami?

Ako dobre, že si s nami 
moja drahá mama, mami. 

15. máj 2009, síce 
netradične, pretože to bol 
piatok, sme si v našej obci 
pripomenuli sviatok matiek. 
Akcia bola veľmi vydarená. 
Pozvanie prijalo a akcie sa 
zúčastnilo 86 matiek, ktoré 
dostali okrem občerstvenia 
aj malý darček. Potešili 
nás svojim kultúrnym 
programom deti materskej 
a základnej školy a krásne 
piesne speváckej skupiny 
už neodmysliteľne patria 
ku každej akcii, poriadanej 
ZPOZ-om.

DeŇ MATieK

Dňa 30. 4. 2009 od 18. 
hodiny bolo pred naším 
kultúrnym domom rušno. 
Schádzali sa tu naši občania, 
starší, mladší a dosť veľké 
zastúpenie mali aj deti. 
Prichystaná bola dychovka, 
náš spevácky súbor, pani 
učiteľky materskej školy 
si usporadúvali svojich 
zverencov, ktorí sa chystali 
na svoje vystúpenie. Čože 
sa to dialo? V našej obci 
sme si postavili krásny 
„máj“. Postaral sa o to 
obecný úrad v spolupráci 
s organizáciou záhradkárov 

našej obce. Staval sa za 
doprovodu dychovej hudby 
a k dobrej nálade prispeli 
svojimi piesňami naše ženy, 
sprevádzané harmonikou 
ich vedúceho. K dobrej 
nálade určite prispelo malé 
„počastovanie“ prítomných 
dospelých divákov a každé 
dieťa obdržalo sladkú 
odmenu. Z mája sme sa 
tešili celý mesiac a v nedeľu, 
31. 5. 2009 ho členovia 
ZO Slovenského zväzu 
záhradkárov za doprovodu 
našej dychovky zvalili. 

V sobotu 6. Júna 2009 prebehli aj v našej obci voľby 
zástupcov SR do Európskeho parlamentu. Účasť 
bola 427 voličov z celkovo 1477 oprávnených voličov. 
Účasť teda bola 28,91 % teda ani nie každý tretí volič. 
Najúspešnejším kandidátom sa stal Jozef Štrba, 
rodák zo Stráňav, ktorý získal 260 hlasov (65 %). 
Umiestnenie politických strán bolo nasledovné :

SMER – Sociálna demokracia  ..........  75,94 %
Slovenská demokratická a kresťanská únia – 

Demokratická strana  .............................. 7,52 %
Sloboda a solidarita  ................................  5,76 %
Ľudová strana  .........................................................   
Hnutie za demokratické Slovensko  .... 5,26 %
Kresťansko demokratické hnutie  ........ 2,50 %
Slovenská národná strana  ..................... 2,26 %
Strana zelených  ....................................... 0,50 %
Komunistická strana Slovenska  ........... 0,25 %

Ostatné politické strany nezískali v našej obci hlas.

VOľbY DO euRóPSKeHO PARlAMeNTu 2009
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60. výročie založenia materskej školy v Stráňavách
V školskom roku 
1938/1939 bola 
v našej obci založe-
ná materská škola, 
v tom čase pod 
názvom DETSKÁ 
OPATROVŇA, a tak 
sa tento školský 
rok (2008/2009) 

niesol v duchu osláv „narodenín škôlky“. Fotografie,ktoré 
pripomínali kúsky histórie i súčasnosti,bývalých absolventov 
zdobili chodby budovy MŠ po celý rok.

Vyvrcholením osláv bolo 31.5.2009 slávnostné otvorenie 
detského ihriska „Drevený svet“, ktoré daroval materskej 
škole OcÚ Stráňavy. Nepriaznivé počasie nedovolilo 
zrealizovať plánovanú oslavu na školskom dvore, tak sme 
sa pred dažďom „schovali“ v kinosále KD. Deti sa predviedli 
kultúrnym programom, ochutnali narodeninovú tortu 
a spolu s rodičmi si pozreli profesionálne bábkové divadlo 
O kozliatkach, ktoré bolo darčekom k MDD.

Na pôde MŠ sa v tento deň zišli aj bývalí a súčasní zamest-
nanci a pripomenuli si svoje pôsobenie v materskej škole pri posedení v tanečnej sále KD. Celú oslavu 
sponzorsky zastrešoval OcÚ Stráňavy a výbor Rodičovského združenia obetoval veľa času a úsilia pri 
organizácii, za čo im patrí veľká vďaka. Oslavy 60.výročia naštartovali obľúbené júnové aktivity, ako 
bolo športové popoludnie s opekačkou, rozprávková noc s divadelným predstavením o Jankovi a Ma-
rienke,ktorú v humornom prevedení zahrali p.uč. K.Pytlová, J.Mičíková a A.Pitlová. Ako posledná ak-
tivita bola slávnostná rozlúčka predškolákov. Ani tento rok sa neobišla bez slzičiek dojatia p.učiteliek, 
ktoré 16 budúcich prvákov pripravovali na vstup do ZŠ. Malí absoventi ostužkovaní červenou stužkou 
hrdo a za veselého spevu odniesli svoje „absolventské tablo“do obch.domu Jednota. Na pár týždňov 
našu „oslávenkyňu – materskú školu“ opustíme a doprajeme jej i sebe zaslúžený oddych, ale už teraz 
sa pripravujeme a tešíme na školský rok 2009/2010.

Za materskú školu  K.Pytlová

1

3

6

2

5

4

7

1. Vták so žltým bruchom

Krstné meno Ivky2. 

V zime padá ...3. 

Chytáš ňou ryby4. 

Krstné meno Peťa5. 

Adam a.. .6.  

Kapor, šťuka sú ...7. 
 

Autorka tajničky: Sonička Krajčíková 
4. trieda
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K dnešnému dňu má naša členská základňa 
43 členiek. Výbor sa skladá z 3 členiek: 
p.Hollá, p.Martinková a p.Lúčanová.
Každý rok k nám pribúdajú nové členky, a to 
mladé ženy, ktoré majú záujem pripojiť sa do 
rôznych akcií, ktoré poriada naša členská 
základňa.
Naša práca je hlavne zameraná podľa plánu 
práce na:

medziľudské vzťahy - násilie v rodinách•	
zdravotné problémy žien, hlavne •	
zdravotné a preventívne prehliadky
poradne pre týrané ženy•	
zdravá výživa•	
samozrejme aj kultúrne vyžitie žien•	

V roku 2008 sme sa riadili podľa plánu 
práce a to:
Február - téma ako zvládnuť stresové 
situácie, prednášala lektorka p. Regulyová
Marec - onkologická prednáška, ktorú 
odprezentovala p. Pekárová
Apríl - akcia NARCIS - zbierka na onkológiu. 
V našej obci sa vyzbieralo 9 600,- Sk, ktoré 
sme odovzdali nemocnici s poliklinikou na 
onkológiu
Máj - brigáda, jarné upratovanie - Materská 
škola, detské ihrisko. Zúčastnilo sa 12 
členiek a zarobili sme si 5 040,- Sk.
Jún - Navštívili sme Rajecké Teplice 
v rámci akcii „Ženy- ženám“. Zúčastnilo sa 
5 členiek
- Vybrali sme sa aj na dovolenku do 
Chorvátska - Baška voda. 23 zo Stráňav 
a 18 členiek s okresných organizácií únie 
žien Tepličky nad Váhom, Varína i Diviny tam 
strávilo peknú dovolenku.
Október - mesiac úcty k starším
- Navštívili sme spolu s okresnou 
organizáciou únie žien Národné divadlo 
v Bratislave muzikál „Fidlikant na streche“ 
4 členky

Marec - 
Zúčastnili sme 
sa na prednáške 
„Súčasné 
poznatky o násilí 
v rodinách a medzi mladou generáciou. 
Preventívne opatrenie zo strany polície a 
rodiny“, Žilina, 4 členky
- Taktiež sme sa zúčastnili na Okresnom 
kole Vansovej Lomničky – próza, poézia - 
v budove Matice Slovenskej v Žiline
Október - 18.6.2008 sa 6 našich členiek 
zúčastnilo zájazdu Severná Morava Rožnov 
pod Radhoštem
November - prednáška spojená s ochut-
návkou jedál z pohánky „Zdravá výživa“, kde 
sa zúčastnili 4 členky
December - Mikulášska schôdza spojená 
s minikurzom studenej kuchyne- šaláty. 
Pripravili a ochutnali sme šaláty a nátierky 
z našich receptov a príjemne sme si posedeli 
v spoločností hostí, p. starostu Papána 
a doktorky Kunhartovej. Zúčastnilo sa 27 
členiek.
Okrem toho sme sa zúčastňovali všetkých 
akcií, ktoré poriada OcÚ. S Jednotou 
dôchodcov sme navštívili aj termálne 
kúpaliská a zájazd Poľsko- Jablonka.   
Ako ste si prečítali, nemáme sa kedy 
nudiť. Veď aj tento rok sa nás prihlásilo 
na dovolenku do Chorvátska 17 členov. 
Dnešná doba je uponáhľaná a rýchla a preto 
je potrebné si všímať okolie, aby sme sa 
vedeli rýchlo zorientovať a nájsť si najlepšiu 
cestu na riešenie našich problémov.
Zároveň Vás vyzývam, aby ste sa v tomto 
roku zúčastňovali v čo najväčšom počte na 
plánovaných akciách našej únie žien.

Anna Hollá
Predsedníčka únie žien - Stráňavy

HODNOTiAcA ČleNSKÁ ScHÔDzA zO- úNie ŽieN 
SlOVeNSKA V STRAŇAVÁcH DŇA 15.5.2009
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Pedagogická rada na svojom zasadnutí 22. júna 2009 hodnotila prospech, správanie a dochádzku 
žiakov školy za školský rok 2008/2009.

Základnú školu navštevovalo 172 žiakov.

V 1.–4. ročníku sa v štyroch triedach vyučovalo 73 žiakov a v ročníkoch 5. – 9. v piatich triedach 
99 žiakov.

Z počtu klasifikovaných žiakov 1. – 9. ročníka 172 prospelo 168 žiakov, neprospeli 4 žiaci. 
S dostatočným prospechom skončilo 29 žiakov a 39 žiakov dosiahlo výborné výsledky.

Za 1. polrok školského roka žiaci vymeškali 4 390 vyučovacích hodín – priemer na žiaka 25,52, 
všetky ospravedlnené. V 2. polroku žiaci vymeškali 8 239 hodín – priemer na žiaka 47,90, z toho 
je 11 neospravedlnených.

Pedagogická rada schválila za 2. polrok:

41 pochvál triedneho učiteľa•	
6 pochvál riaditeľom školy•	
5 pokarhaní triednym učiteľom•	
2 pokarhania riaditeľom školy•	
8 znížených známok zo správania 1. stupňa •	
1 zníženú známku zo správania 2. stupňa•	

Za reprezentáciu školy, výborné vzdelávacie výsledky, správanie, aktivitu pri zberoch 
a mimoškolskú činnosť 11 žiakov dostalo knižnú odmenu a 20 diplomy:

ročník – kniha –1.  Júlia Šechná

  diplomy – Emma Ceterová, Natália Štrbová, Radoslav Ondák

ročník – kniha – Samuel Kohút2. 

  diplomy – Dominika Ľašová, Kristína Vallová, Samuel Štrba

ročník –  kniha – 3. Tomáš Buchta

  diplomy – Pavlínka Drozdíková, Sára Hreusová, Miladka Šechná

ročník –  kniha – 4. Gabriela Milová

  diplomy – Kristína Hreusová, Soňa Krajčíková, Robko Púček, Branko Plavý

ročník –  kniha – 5. Mária Klocaňová

ročník –  knihy – 6. Eva Kampasová, Nikol Porubčanská     

  diplom – Henrieta Barošincová

ročník – kniha – 7. Lucia Brodňanová

  diplomy – Miroslava Barošincová, Erika Ondáková, Ivana Šindelářová

ročník – kniha – 8. Petra Santová

ročník – knihy – 9. Michaela Bernátová, Juraj Bukovan

  diplom – Petra Bukovinská

HODNOTili SMe ŠKOlSKÝ ROK 2008/2009

pokračovanie na 16. strane
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Pochvala riaditeľa školy bola vyslovená:

3. ročník – Veronike Barošincovej, Adamovi Murárikovi, Gabike Muchovej a Petrovi Randuškovi 
za výborný prospech, správanie a prácu na hodinách

8. ročník - Michaele Badíkovej za reprezentáciu školy na biologickej, fyzikálnej, geografickej 
olympiáde, vzorné správanie a výborný prospech

9. ročník – Petre Bukovinskej za aktivitu v triede 

V priebehu školského roka pripravili vyučujúci pre žiakov rôzne podujatia, besedy, exkurzie, výlety. 
Žiaci boli na divadelnom predstavení a výchovno-vzdelávacom programe.

Navštívili Jahodníky (1. a 2. ročník), Oravskú priehradu (3. ročník), sklársky skanzen vo Valaskej 
Belej (4. a 5. ročník), splavovali na pltiach Váh (6. a 7. ročník), Tatralandiu (8. ročník), chatu 
v Terchovej (9. ročník).

Vyučujúce podporovali, pripravovali a zapájali žiakov do rôznych vedomostných súťaži,umeleckých 
a športových: 

Rozprávkové vretienko, Šaliansky Maťko, Hviezdoslavov Kubín, Slávik Slovenska, Fyz IQ, matematická 
súťaž GVOBOJ, Fyzikálna olympiáda (Juraj Bukovan – 2. miesto v okresnom kole a 3. miesto 
v krajskom kole), Biologická olympiáda – botanika (Petra Santová – 2. Miesto v okresnom kole), 
Biologická olympiáda – zoológia (Miroslava Barošincová – 5. miesto v okresnom kole), Geografická 
olympiáda (Michaela Bernátová – úspešná riešiteľka).

Členovia žurnalistického krúžku pripravili a vydali školský časopis Školáčik.

Naša škola vydala školský kalendár s fotografiami jednotlivých tried.

V uplynulom školskom roku sa žiaci zapojili do zberu papiera. Nazbierali 10 680 kg papiera (385,12 €).

V priebehu školského roka pripravili kultúrne programy na posedenia v škole i obecné oslavy. 
Ich práce boli uverejňované v Stráňavských zvestiach.

Na škole pracovali záujmové krúžky – pohybový, žurnalistický, florbalový, stolnotenisový, šachový, 
počítačový, zdravotnícky a spevácky.

V závere chcem poďakovať za spoluprácu výboru rodičov, ktorí pomohli pri zabezpečovaní cien na 
rôzne školské akcie – karneval, Mikuláš, MDD, futbalový turnaj, svojpomocne upravili školský areál. 

Z peňazí zarobených na plese sme zakúpili tlačiareň, stroj na zalievanie papiera do fólie a stroj na 
hrebeňové viazanie papiera.

Ďakujem i OcÚ Stráňavy za spoluprácu. Poskytuje nám pomoc pri rôznych opravách, úprave areálu 
i zabezpečovaní bezproblémového chodu našich zariadení. Užívaním areálu OŠK sa skvalitňuje 
telovýchovná a rekreačná činnosť.

Chcem poďakovať i členom výboru Urbariátu obce Stráňavy, ktorí škole schválil sumu 13 000 Sk 
(431,52 €) na materiálne vybavenie telocvične.

A na záver chcem poďakovať za spoluprácu všetkým pedagogickým, výchovným i nepedagogickým 
zamestnancom.

 
Mgr. Miroslava Brodňanová

riaditeľka ZŠ s MŠ  
1. čs. armádneho zboru v Stráňavách
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13. júna 2009 bola jedna sobota, ktorá sa do myslí ľudí zapísala nezabudnuteľným zážitkom. Obecný 
úrad v Stráňavách zorganizoval návštevu koncentračného tábora v poľskom Osvienčime. Zájazdu sa 
zúčastnilo celkom 50 občanov, ktorí na tento deň budú dlho spomínať. Boli sme svedkami zverstiev 2. 
svetovej vojny, ktoré sú spečatené rôznymi dôkazmi.
Autobus odchádzal od kultúrneho domu o 4.45 hod. a o 8.00 hod. sme boli na mieste. Od 9.00 
do 13.00 hod. sme sa vcítili do utrpenia zajatcov koncentračného tábora. Potom nás starosta našej 
družobnej obce Polanky Wielky pozval na občerstvenie. Príkladne sa o nás postarali, máme sa za čo 
revanžovať. Potom sme sa zastavili na prehliadku rodného mesta pápeža Jána Pavla II., Wadowíc. Od-
tiaľ naša cesta pokračovala smerom 
do nákupného centra v Auchane a o 
17.00 hod. sme odchádzali domov. 
Šťastlivo sme dorazili pred kultúrny 
dom v Stráňavách o 21.10 hod., na-
plnení krásnymi a hodnotnými zážit-
kami. Tí, ktorí sa zájazdu zúčastnili mi 
dajú určite za pravdu.

Nielen na mne, ale aj na ostatných 
účastníkoch určite zanechala náv-
števa koncentračného tábora hlboké 
emotívne zážitky. Emócie som zveršo-
vala a podelím sa o ne aj s Vami.

zÁJAzD - POľSKO

OSVIENČIM
Davy ľudí, tok myšlienok v hlavách budí,  

brána veľká, hrozná, železná,  
„Arbeit macht frei“ nad ňou zrak zablúdi,  

pieseň neznie veru ľúbezná.

Múry chladné ako zimný mráz.
Čosi vo vzduchu visí a ťaží dych.

Ich nádej striedal plač, utrpenie a strach,
hrôzy dôkazov nešťastníkov tých.

Prečo už deti nevládali od bolesti plakať?  
Prečo Boh dopustil po matkách čižmou šliapať?  

Prečo bol otec nútený dívať sa na smrť svojho syna?  
Prečo bola k zemi zrazená láska k mužovi ženina?

Našiel ukojenie diabol v krvi preliatej,
v srdciach šepkala však stále nádej, smrť bola vykúpením, 

v nešťastí biednych v dobe prekliatej,
tá prichádzala slimačím tempom a srdcervúcim kvílením.

Prepuklo ľudskej bytosti zneuctenie,
postupne prehrával sa s vrahom boj.

Hodnoty človeka odsúdené na odcudzenie,
údery biča, choroby, na čelách presiaknutý krvou znoj.

Vitríny za sklom vlasov plné obetí,  
z bolesti skalpov koberce utkané,  

protézy nôh hodené na kope, sťa hŕba smetí,  
z fotiek sa črtajú noci kruté, prebdené.

Kde sa podel človek plný citu?
Kde zmizol súcit ľudského ega?

Kde je láska človečia, ktorá chýba mi tu,
veď ani po rokoch sa realita zabudnúť nedá.

Marta Zemánkova



18

st
r

á
Ň

av
sk

é 
 Z

v
es

ti
   

 2
 /

20
09

Kupón ku krížovke:
Meno:__________________________    Adresa: ____________________________
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Pomôcky:
PG, HSM,
Anapa,
ikako

zväčšo-
vanie
nemecká
rieka

 
začiatok
tajničky

 
prvý člo-
vek (bibl.)

 
seknutie

severo-
americký
lovec

 
bezočivo

doslovný
preklad
stred
tajničky

EČV
Dolného
Kubína

 
jedenkrát

 
koniec
tajničky

 
železné
putá

bývalý
slovenský
futbalista

 
ohmataj
(expr.)

typ počí-
tačovej
pamäte

podmien-
ková
spojka

 
nevyba-
vené veci

Pomôcky:
Móder,
traper

mužské
meno
hlboké
vzrušenie

kód
Papuy-
-Novej
Guiney

staršie
plošné
miery

 
nádor

 
perifráza

 
mliečne
výrobky

jedno-
mocný
radikál

kúpeľné
mesto
v Rusku

dlhý tenký

konárik
značka
amerícia

odporov.
spojka
zvyšky
stromov

citoslovce
rozpakov
mongol.
pastier

čistil
steny od
pavučín

zlatoplod
ikakový
gibon
bieloruký

ad acta
(skr.)
bodavý
hmyz

biele litur-
gic. rúcho
arabské
knieža

hôrne ba-
žantovité
vtáky
venuje

strážne
zviera
1000 kg

zoologic.
záhrada
obyvateľ-
ka Srbska

EČV
Zvolena
rieka
v Rusku

...
(taj-
nič-
ka).

Pomôcky:
en, mit,
ajaje,
novolit

 
vzdychalo
(expr.)

 
4. časť
tajničky

domácke
meno
Ireny

 
EČV
Malaciek

 
usporíte
(expr.)

 
2. časť
tajničky

 
podnet

 
hovoríte
hlúposti

 
prvá žena
(bibl.)

EČV No-
vého Me-
sta nad
Váhom

podzem-
né časti
rastlín

americké
ibisovité
vtáky

okrasná
izbová
áronovitá
rastlina

značka
pracieho
prášku

 
aglome-
roval

značka
tória
koniec
tajničky

 
indiánska
trofej

slovenské
okresné
mesto

ženské
meno
(24. 5.)

 
kód Kene

 
vyrobená
z antikora

 
grafické
diela

 
útočisko

krtko
tempo
primo
(skr.)

selection
(skr.)
nemecká
predložka

francúz.
predložka
odborár.
skratka

seká
starý
hudobný
nástroj

Thajsko
(zastar.)
dom. me-
no Aurela

mocne
pásové
traktory
(hovor.)

menová
jednotka
v EÚ
glg

 
3. časť
tajničky

 
kvalitný
tvrdý syr

 
rodidlá
diel

newton-
meter-
sekunda
poloopica

monolit-
ná tuhá
guma

 
začiatok
tajničky

skratka
výrazu
socia-
listický

large
scale in-
tegration
rapčala

ruská
predložka
lejavica



VÝSTAVBA ZAČÍNA 22.7.2009
NOVÁ SIEŤ BUDE SLÚŽIŤ NA PRENOS INTERNETU  

A KÁBLOVEJ TELEVÍZIE PRE ZÁKAZNÍKOV NELSON SERVICES!!!

FIRMA NELSON SERVICES S.R.O. REALIZUJE VÝSTAVBU OPTICKEJ 
SIETE AJ V STRÁŇAVÁCH!!!



Redakčná rada: Ing. Marián Duchoň, Mgr. Juraj Krajčí, Mgr. Zuzana Majerníková, Jozef Ondák, Marta Zemánková

1. Turany 26 19 3 4 82:28 60 IV. liga dospelí - SEVER - Štatistika
Zápasy:      26
10 výhier   8 doma, 2 vonku
2 remízy   0 doma, 2 vonku
14 prehier  5 doma, 9 vonku
Body  32  
24 doma  
0 trestných 
8 vonku
Skóre  32 : 38 
doma: 23 : 14
vonku: 9 : 24

2. ŠK Závažná Poruba 26 16 7 3 75:33 55 
3. FK Predmier 26 14 2 10 46:49 44 
4. FK Trebostovo 26 12 5 9 47:39 41 
5. ŠK Tvrdošín 26 11 4 11 32:60 37 
6. Oravan Oravská Jasenica 26 10 6 10 41:45 36 
7. Máj Černová 26 11 2 13 44:43 35 
8. REaMOS Kysucký Lieskovec 26 10 5 11 33:43 35 
9. TJ Družstevník Belá 26 9 6 11 42:44 33 
10. Kotrčina Lúčka 26 9 5 12 45:49 32 
11. OŠK Baník Stráňavy 26 10 2 14 32:38 32 
12. ŠK Agro Baník Dúbrava 26 9 5 12 45:55 32 
13. Tatran Oščadnica 26 9 4 13 48:47 31 
14. Pokrok Stará Bystrica 26 4 2 20 14:53 14

14. kolo  29.03.2009, 15:00   Stráňavy  -  Dúbrava     4  :  2  
15. kolo  05.04.2009, 15:30   K. Lieskovec  -  Stráňavy     0  :  0  
16. kolo  12.04.2009, 15:30   Stráňavy  -  S. Bystrica     1  :  0  
17. kolo  19.04.2009, 16:00   Kotrč. Lúčka  -  Stráňavy     3  :  1 
18. kolo  26.04.2009, 16:00   Stráňavy  -  Tvrdošín     0  :  1  
19. kolo  03.05.2009, 16:30   O. Jasenica  -  Stráňavy     2  :  0  
20. kolo  10.05.2009, 16:30   Stráňavy  -  Černová     2  :  0  
21. kolo  17.05.2009, 16:30   Predmier  -  Stráňavy     2  :  0  
22. kolo  24.05.2009, 17:00   Stráňavy  -  Turany     1  :  2 
23. kolo  31.05.2009, 17:00   Družstevník Belá - Stráňavy     2  :  1 
24. kolo  07.06.2009, 17:00   Stráňavy  -  Trebostovo     4  :  2  
25. kolo  14.06.2009, 17:00   Stráňavy  -  Oščadnica     1  :  0  
26. kolo  21.06.2009, 17:00   Z. Poruba  -  Stráňavy     1  :  1  

1. Máj Černová 26 17 7 2 83:32 58 IV. liga dorast - SEVER - Štatistika
Zápasy:    26
14 výhier  8 doma, 6 vonku
3 remízy  2 doma, 1 vonku
9 prehier  3 doma, 6 vonku
Body  45 
26 doma  
0 trestných 
19 vonku
Skóre  60 : 57  
doma: 33 : 22        
vonku: 27 : 35

2. Oravan Oravská Jasenica 26 15 1 10 66:45 46
3. Družstevník Hôrky 26 15 1 10 51:42 46
4. OŠK Baník Stráňavy 26 14 3 9 60:57 45
5. ŠK Belá 26 13 3 10 79:01 42
6. FK Istrobanka Rajec 26 13 2 11 66:50 41
7. FK Predmier 26 12 5 9 67:62 41
8. Terchová 26 10 4 12 51:48 34
9. ŠK Závažná Poruba 26 10 3 13 47:72 33
10. Roháče Zuberec 26 9 4 13 39:64 31
11. Tesla Liptovský Hrádok 26 8 5 13 48:63 29
12. 1. OFC Liptovské Sliače 26 7 6 13 35:49 27
13. OŠK Lisková 26 8 2 16 48:73 26
14. Štiavnik 26 8 0 18 44:65 24

14. kolo  29.03.2009, 12:30   Stráňavy  -  Zuberec     3  :  0  
15. kolo  05.04.2009, 13:00   Terchová  -  Stráňavy     3  :  1  
16. kolo  12.04.2009, 13:00   Stráňavy  -  Štiavnik     2  :  1  
17. kolo  19.04.2009, 13:30   Hôrky  -  Stráňavy     3  :  1  
18. kolo  26.04.2009, 13:30   Stráňavy  -  Lisková     4  :  2  
19. kolo  03.05.2009, 14:00   O. Jasenica  -  Stráňavy     1  :  3  
20. kolo  10.05.2009, 14:00   Stráňavy  -  Rajec     2  :  2  
21. kolo  17.05.2009, 14:30   Predmier  -  Stráňavy     5  :  1  
22. kolo  24.05.2009, 14:30   Stráňavy  -  Z. Poruba     5  :  3  
23. kolo  30.05.2009, 14:00   L. Hrádok  -  Stráňavy     6  :  7  
24. kolo  07.06.2009, 14:30   Stráňavy  -  Belá     4  :  3  
25. kolo  14.06.2009, 14:30   Stráňavy  -  L. Sliače     1  :  0  
26. kolo  20.06.2009, 17:00   Černová  -  Stráňavy     2  : 0  

dospelí

dorast


